
   
Referat Asker Frivillighetsutvalg den 1. november 2023 
 
Medlemmer: 
ROS idrettslag: Sigmund Kjos, midlertidig leder 
Asker Kulturråd: Erik de Mora  
Asker Idrettsråd: Gry Garlie  
Borgen Nærmiljøsentral: Hilde Skogedal  
Heggedal Nærmiljøsentral: Lene Dalebråten  
Vollen Nærmiljøsentral: Sanna Antell 
Asker Velforbund: Arne Fredbo 
Asker Røde Kors: Dag Teistung 

Asker kommunale frivilligsentraler: Jorunn Schie 
Klokkarstua Nærmiljøsentral: Stian Mørland og Kristin Samuelsen 
NaKuHel Asker: Jorunn Marie Thon 
Asker kirkelige fellesråd: Øyvind Stabrun 
Norges Speiderforbund, Vestmarka krets: Rune Haukedal, forfall 
Åros frivilligsentral: Arvid Askø og Ingunn Fjæran 
Asker Kommune: rådgiver Linda Merethe Harbo-Haase, referent 
 

Gjest: Anne Kristin Sørensen fra Røde Kors, og Heidi Kopperud Thommessen fra Asker kommune 

 

1. Informasjon om områdeforum v/ rådgiver Heidi Kopperud Thommassen fra Asker 

kommune 

Områdeforum er en oppfølging av ordningen med lokalsamfunnsutvalg. Lokalsamfunnsutvalgene var 

et forsøksprosjekt med følgeforskning som ble opprettet etter kommunesammenslåingen i 2020 og 

avsluttet i juni 2023.  

Hva er et områdeforum? 

• Ordningen med områdeforum er en ny nærdemokratisk ordning som gjennom åtte fora skal 

dekke hele kommunen. 

• Områdeforum vil være en frivillig organisasjon som er uavhengig og fri fra kommunen. 

• Hvert områdeforum inngår en samarbeidsavtale med kommunen. 

• Hvert områdeforum mottar et årlig tilskudd som skal brukes til gode formål i lokalsamfunnet. 

I 2024 er beløpet kr. 250 000,- 

• Ordningen med områdeforum er vedtatt av kommunestyret, men kommunens rolle er å 

motivere til – og tilrettelegge for – etableringen. Etter oppstart ønsker kommunen å bistå og 

være en sparringspartner. 

• Områdeforumene inviteres inn til et årlig dialogmøte med hovedutvalg. 

• Områdeforumene inviteres inn til årlige fellestreff for alle områdeforumene. 

• Kommunen skal besvare henvendelser raskt. 

 

Hva slags oppgaver kan et områdeforum jobbe med? 



   
• De kan sette i gang med nærmiljøprosjekter. 

• De skal bruke penger til det beste for lokalmiljøet. 

• De kan ta opp saker av interesse for lokalsamfunnet med politikere og kommunen. 

• De kan invitere kommunen til dialog- og informasjonsmøter. 

• De kan komme med høringsinnspill. 

• …og ganske mye annet! 

 

Områder:  

• Områdene rundt Tofte, Holmsbu, Kana, Rødtangen og Filtvet 

Plansoner: Filtvet, Tofte, Holmsbu 

• Områdene rundt Sætre, Storsand, Åros og Klokkarstua 

Plansoner: Åros, Sætre syd, Sætre nord, Klokkarstua, Storsand 

• Nesøya -Holmen 

Plansoner: Nesøya nord, Nesøya sør, Mellom-Nes, Billingstadsletta, Billingstad, Hvalstad, Landøya, 

Holmen, Våkås) 

• Områdene rundt Borgen 

Plansoner: Østre Borgen, Vestre Borgen, Vardåsen 

• Områdene rundt Asker sentrum 

Plansoner: Høn, Båstad, Sentrum, Bondi, Ånnerud, Semsveien, Gamle Drammensvei, Gullhella, 

Vettre, Bleikeråsen, Blakstad) 

• Områdene rundt Spikkestad – Røyken – Midtbygda – Hyggen 

Plansoner: Spikkestad nord, Spikkestad sør. Lahell, Røyken, Midtbygda, Hyggen 

• Områdene rundt Heggedal-Dikemark 

Plansoner: Dikemark, Heggedal vest, sentrale Heggedal, Gjellum 

• Områdene rundt Slemmestad-Vollen 

Plansoner: Vollen, Bjerkås, Slemmestad nord, Slemmestad sør, Fossum, Bødalen, Nærsnes 

 

Grensene kan endres dersom de berørte områdeforumene selv er enige i det.  

 

Folkemøter: 

I løpet av høsten 2023 og vinteren 2024 skal det gjennomføres folkemøter i hvert område. Disse skal 

være åpne for alle innbyggere. Målet er å informere, engasjere og motivere for videre lokalt arbeid. 



   
Det er ønskelig at hvert område skal opprette en arbeidsgruppe i etterkant av folkemøtet som skal 

utarbeide forslag til vedtekter, rekruttere engasjerte innbyggere og lande hvem som skal sitte i styret 

samt organisere årsmøte. 

Midlene utbetales når områdeforumet er registrert i enhetsregisteret som frivillig organisasjon, når 

et styre er valgt på årsmøtet og forumet har opprettet en samarbeidsavtale med kommunen.    

 

Hva er den politiske motivasjonen for å opprette disse områdeforumene? Hva vil kommunen med 

dette? 

Begrunnelsen for opprettelsen ligger i temaplan for medborgerskap: 

Vi står overfor store samfunnsfloker og en bekymringsfull utvikling med bl.a. tiltagende utenforskap, 

ensomhet, skolevegring og unge som ikke fullfører videregående skole samt en økende andel eldre. 

 

Utvalget påpeker en bekymring for ytterligere press på frivilligheten. Vil de samme som allerede er 

frivillige stille opp også på dette? 

Utvalget følger prosessen tett, men avventer egen rolle i forhold til områdeforumene inntil vi vet mer 

om hvordan disse blir. 

 

Hvordan finner innbyggerne informasjon om folkemøtene? 

• Nettsiden 

• Presse 

• Sosiale medier 

• Hvaskjeriasker.no 

• e-post til frivillige lag og foreninger 

• representanter fra innbyggertorgene snakker med folk i nærmiljøet 

 

Presentasjon sendes til alle medlemmer. 

Vedtak: Saken tas til orientering. 

 

2. Arbeidsutvalget informerer:  

Referat fra møte med ordfører i etterkant av innspill til sak om opprettelse av Åros frivilligsentral 

Opprinnelse: «Innspill fra Frivillighetsutvalget til sak om opprettelse av Åros frivilligsentral» av 

september 2023. 

Frivillighetsutvalget følger med interesse saken om kommunal støtte til Åros frivilligsentral. 



   
«Vi støtter behovet for en dialog om skillet mellom kommunal og frivillig virksomhet, 

inkludert kommunens rolle som tilrettelegger, eksempelvis på innbyggertorgene. 

Frivillighetsutvalget har flere spørsmål knyttet til rollefordeling, som vi ser frem til å diskutere 

i en medvirkningsprosess i oppfølgingssak om kommunale frivilligsentraler. Sentrale spørsmål 

er blant annet: 

Hva innebærer det å være tilrettelegger?  

Hvordan styrke frivilligheten på frivillighetens premisser? 

Hvordan bidra til bedre samhandling mellom frivilligheten og kommunen der begge parters 

egenart styrkes?» 

 

Som et resultat av innspillet inviterte ordfører Frivillighetsutvalget til en dialog. Hilde og Gry møtte på 

vegne av utvalget. Referat/ oppsummering fta møtet: 

«Takk for at vi forrige fredag ble invitert til møte med dere som en oppfølging etter 

Frivillighetsutvalgets høringsinnspill til sak om Åros/Hurum frivillighetssentraler. 

Vi tillater oss å komme med en kort oppsummering av våre tanker slik vi presenterte 

dem i møtet. 

For å sikre et konstruktivt samarbeid mellom frivilligheten og kommunen er følgende momenter 

viktige for oss i frivilligheten: 

• Forutsigbarhet 

• Anerkjennelse av innsats gjennom synliggjøring, fremsnakking og «name-dropping» 

• Å bli tatt på alvor gjennom å bli hørt 

• Likeverdighet  

Saker vi ønsker å ha dialog med kommunen om: 

• Kommunens rolle som tilrettelegger 

• Forskjell i maktforhold og betydningen dette har for samarbeidet 

• Rollefordelingen mellom kommunal og frivillig sektor  

• Nytenkning rundt muligheter for partnerskap 

 

Frivillighetsutvalget var fornøyde med å ha blitt invitert inn av ordfører, og at også kommunedirektør 

og direktør for medborgerskap var til stede under møtet. 

Arbeidsutvalget fikk positive tilbakemeldinger fra resten av utvalget til hvordan saken var lagt fram 

på møtet med ordfører og støtte til å ta saken videre. Enighet om viktigheten av det som ble spilt inn 

på møtet.   

 



   
Oppfølging: Arbeidsgruppen tar kontakt med virksomhetsleder Synnøve Osmundsen for å be om nytt 

møte. 

 

Prosess knyttet til opprettelse av områdeforum 

Frivillighetsutvalget følger saken (ansvarlig Hilde) 

 

Temaplan for samferdsel og mobilitet 

Frivillighetsutvalget følger saken (ansvarlig Gry) 

 

Frivillighetsutvalgets innspill til HP 2024-2027 

Frivillighetsutvalget følger saken (ansvarlig Erik) 

Forutsigbar økonomi for frivillighet 

• Sikre gode prosesser for medvirkning knyttet til evaluering av tilskuddsordninger 

• Sikre at tilskudd til frivilligheten deflatorreguleres 

• Verne frivilligheten 

• Medvirkning og medvirkningsprosesser med politikere i aktuelle saker ønskes 

Representanter i frivillighetsutvalget og paraplyorganisasjoner skal delta på dialogmøte med 

formannskapet 7. november. Der vil frivillighetsutvalget be politikerne om å verne frivilligheten 

selv om det må spares penger. Gry E. Garlie samler inn evt. innspill fra medlemmene som kan 

legges fram samlet i dialogmøtet. 

Tilskudd – slik det er nå i aktivitetspotten får organisasjoner ofte avslag på søknad dersom de 

ønsker å gjenta prosjekter eller aktiviteter som har vært populære. Tilskuddsordninger skal 

evalueres og frivillighetsutvalget føler seg sikre på at de blir involvert i denne 

evalueringsprosessen. Det er ønskelig å påvirke reglementet for tilskuddsordningen.  

 

Forslag til organisering av frivillighetsutvalget i en interimperiode 

• Frivillighetsutvalget arbeider videre med eget ståsted. 

• Saker av interesse behandles på ordinært vis med et arbeidsutvalg oppnevnt av 

frivillighetsutvalget. 

 

Forslag til arbeidsutvalg/interimledelse: 

Hilde Skogedal, Gry E. Garlie og Erik de Mora 

 

Forslag til organisering: 

Arbeidsutvalget har ansvar for agenda i møtene. Administrasjonen fortsetter sin 

tilretteleggerrolle 



   
Det overordnede målet er å finne en engasjert og samlende leder som har tid og interesse for å være 

leder for frivillighetsutvalget. I en overgangsperiode er forslaget altså en interimledelse som består 

av arbeidsutvalget. Fra 31.12.2023 ønsker Sigmund Kjos å trekke seg som leder. Fra 1.1.2024 vil det 

da være Gry E. Garlie, Hilde Skogedal og Erik de Mora som sitter i arbeidsutvalget.  

Er noen flere fra utvalget interessert, er de velkomne til å bistå. 

 

Møteplan 2023/24 

Gjenstående møter i 2023:  

• Torsdag 30. november kl. 14.00-16.00 på rådhuset, middag i etterkant 

Møteplan 2024 

• Hyppighet ca. hver 6. uke 

• Avholdes på Asker rådhus 

Vedtak:  

1. Frivillighetsutvalget støtter forslag om midlertidig interimledelse. 

2. Hvert enkelt medlem bes om forslag til en egnet leder til neste møte.  

3. Arbeidsutvalget gis mandat til å avgi en samlet uttalelse til HP i dialogmøtet med formannskapet 7. 

november. Medlemmene oppfordres til å sende viktige innspill til HP i etterkant av møtet til Gry E. 

Garlie.  

4. Arbeidsutvalget gis mandat til å avgi et felles høringsinnspill til temaplan for samferdsel og 

mobilitet. Medlemmene oppfordres til å sende viktige innspill til HP i etterkant av møtet til Gry E. 

Garlie.  

5. Saken tas ellers til orientering. 

6. Neste møte med påfølgende middag. 30. november kl. 14.00-16.00 i Asker rådhus. 

7. Forslag til møtedatoer for 2024 legges fram av arbeidsutvalget i neste møte. 

 

3. Informasjon om Røde Kors huset v/ Anne Kristin Sørensen og Dag Teistung i Røde Kors 

Solvik – Sjøstrandveien 4, Vollen. Flott eiendom med egen strand og stor hage. Røde Kors ønsker mer 

bruk. Alle midlene går til humanitært arbeid.  

Benyttes primært til Røde Kors-aktiviteter og til aktiviteter i regi av andre humanitære 

organisasjoner. 

Sekundært leies stedet ut til privatpersoner, kommunale institusjoner, etater, bedrifter og andre. 

Overskuddet fra utleie av Solvik går i sin helhet til humanitært arbeid. 



   
Huset har kjøkken med diverse utstyr til 30 stk. innvendig. Telt i hagen som kan benyttes sommerstid. 

Overnattingsmulighet til 12 personer.  Kan benyttes til kick-off, styremøter, ledermøter- og 

samlinger, jule- og nyttårslunsjer etc. 

Rabaterte priser i vinterhalvåret. Presentasjonen deles ut til alle medlemmer. 

Vedtak: Saken tas til orientering.  

 

4. Tilbakemelding på høringsinnspill fra våre samarbeidspartnere til sak 0040/23 Kommunal støtte 

til Åros og Hurum frivilligsentraler 

Denne saken skal behandles i utvalg for medborgerskap 2. november 2023. Frivillighetsutvalget 

sendte inn høringsinnspill i en tidligere runde i saken 

Frivillighetsutvalget diskuterte hvilken kutyme utvalget burde arbeide etter når organisasjoner rundt 

frivillighetsutvalgsbordet omtaler hverandre i høringsinnspill. Det var enighet om at det er greit å 

være uenige, men at offisielle høringsinnspill som frivillighetsutvalget gir i en sak, bør støttes av alle 

medlemmer. Framsnakking er ønskelig der det er mulig.  

Frivillighetsutvalget reagerer på manglende kunnskap om frivillighet og hvordan denne drives. 

Frivilligsentraler er frie frivillige som ikke finner seg til rette i organisasjoner som ofte er temabaserte, 

f.eks. idrett. Realiteten er at en kommunal frivilligsentral kan bli vedtatt nedlagt i morgendagens 

møte.   

Frivillighetsutvalget ønsker fremsnakk og forutsigbarhet i sitt møte med kommunen og andre.  

Vedtak: Frivillighetsutvalget følger denne saken videre. 

Frivillighetsutvalget ber om at medlemmer/medlemsorganisasjoner framsnakker hverandre der dette 

er mulig. 

 

 

6. Middag/juleavslutning 

Frivillighetsutvalget er enige om å avholde neste møte på rådhuset torsdag 30. november fra kl. 

14.00-16.00. Middag i etterkant. 

Vedtak: Møte 30. november fra kl. 14.00-16.00 og middag fra kl. 16.00 

 


